
آرمان ملی: ساپینتو در حالی روز گذشته از هواداران 
استقلال خداحافظی کرد که هیات مدیره پرسپولیس رای 

به همکاری با گل محمدی داد! 
 مذاکره؟

هفته قبل حجت کریمی سرپرست باشگاه استقلال، درباره 
باخت این تیم مقابل پرسپولیس در فینال جام حذفی فوتبال 
ایران، توضیح داد: خوب بازی کردیم. شرمنده هواداران 
هستیم. در این یکی دو ماهه که آمده ام، از وقتی آمدم و در 
تیم هستم، یک روز آقای طاهری به من زنگ زد و گفت آب 
معدنی نداریم. موقعی نیامدم که ۷۰۰ میلیارد پول باشد و 
به قول آقای قربان زاده ته دیگ را هم برده بودند. سرپرست 
استقلال ادامه داد: با همه شرایطی که داشتیم توکل به خدا 
کردم و آمدم. تمام بدهی های خارجی را پرداخت کردیم و 
چیزی نمانده است. تمام بدهی ها را داده ایم و تا اینکه دیروز 
۱۵ درصد به بازیکنان هم پرداخت کردیم. شرمنده هواداران 
هستیم. او درباره اعتراضات ساپینتو نیز تصریح کرد: راجع به 
تیم خیلی حرف دارم ولی صبر می کنم تا در زمان مناسب 
صحبت کنم. کریمی درباره تمدید قرارداد ساپینتو نیز گفت: 
هفته پیش با وکیل ساپینتو جلسه ای در رابطه با تمدید 
قرارداد گذاشتیم. در قرارداد ساپینتو بندی وجود دارد که 
برای فصل جدید باید ۷۲۰ هزار یورو به او پرداخت کنیم. 
مبلغ قرارداد را بالاتر برده بودند و مبالغی خواستند که من 
به خاطر منافع باشگاه قبول نکردم. او ادامه داد: آماده تمدید 
بودیم ولی مبالغ را بالا 
برده اند. وقتی که به 
ایران آمدند قراردادی 
به ارزش ۶۲۰ هزار 
یورو با یوروی ۳۰ 

تومنی  هزار 

بستند، اما الان با یورو ۶۰ هزار تومانی مبلغ را بالا برده اند 
که من اگر قبول می کردم یک استراماچونی دیگر برای باشگاه 

ایجاد می شد. 
 خداحافظی 

ریکاردو ساپینتو، سرمربی پرتغالی تیم فوتبال استقلال 
دیروز )چهارشنبه( در پیامی در صفحه شخصی اش از 
هواداران این تیم خداحافظی کرد. به این ترتیب ساپینتو 
برای فصل آینده سرمربی استقلال نخواهد بود. در پیام 
ساپینتو آمده است: »خانواده عزیز استقلال، امروز با 
استقلال خداحافظی کردم، باشگاهی که تبدیل به خانه 
دوم شده است. سفر ما با پیروزی هایی همراه بود که 
مهم ترین آن اولین قهرمانی ما در سوپرجام در ۷۵ سال 
اخیر بود. فوتبال نفس گیر و خط حمله مهیب ما میراثی 
ماندگار از خودگذشتگی و مقاومت به جا گذاشت، میراثی 
که امیدوارم تیم در سال های آینده همچنان بر روی 
چنین میراثی ساخته شود. با این حال، من با چالش هایی 
روبه رو شده ام که دیگر نمی توان آنها را نادیده گرفت، 
بی احترامی برخی از حریفان، سختی هشت ماهه بدون 
پاداش )پرداخت حقوق( و تصمیمات مشکوک داوران، 
مسئولان مربوط و کمیته انضباطی. برخلاف آنچه نشان 
داده می شود، پیشنهاد قابل توجهی از باشگاه دریافت 
نکرده یا رد نکرده ام. پیوند اعتماد با اعضای هیات مدیره 
کاهش یافته است. در نتیجه، تصمیم گرفتم به دنبال 
مسیری متفاوت باشم. طبق قولی که داده بودم، تا آخر 
برای تیم مان به طور خستگی ناپذیر جنگیدم. متأسفانه، این 
وضعیت )احقای حقم( مستلزم مداخله قانونی برای حل و 
فصل است، قدمی که من هرگز نمی خواستم بردارم. لطفاً 
بدانید، این تصمیم بازتابی از احساسات من نسبت به باشگاه 
یا هواداران وفادار آن نیست. این اقدامی است که برای 
اصلاح یک اشتباه و تأمین عدالت برداشته شده است. از 
تک تک شما هواداران، بازیکنان و حامیان تشکر می کنم. 
متأسفانه به دلیل شرایط فعلی مدیریت باشگاه، ادامه کار 
را غیرممکن می بینم. این خداحافظی نتیجه تأمل جدی 
و اتفاقات اخیر است. امیدوارم در شرایط مختلف بتوانیم 
یک بار دیگر برای باشگاه فوق العاده خود متحد شویم. با 
آرزوی موفقیت برای استقلال؛ باشد که به اوج گیری خود 
ادامه دهد تا اینکه دوباره همدیگر را ببینیم. ریکاردو 

ساپینتو.« 
 گزینه خارجی 

پس از پایان همکاری ریکاردو ساپینتو با باشگاه 
استقلال، مدیران این باشگاه دو گزینه خارجی را برای 
هدایت آبی پوشان در فصل آینده در نظر گرفته اند. تسنیم 

نوشت: پس از اینکه مذاکره مدیران باشگاه استقلال و 
ریکاردو ساپینتو برای ادامه همکاری به بن بست رسید، 
سرمربی پرتغالی آبی پوشان در پیامی با هواداران استقلال 
خداحافظی کرد. مدیران استقلال با توجه به جدایی ساپینتو، 
دو گزینه خارجی را مدنظر قرار دارند تا هر چه زودتر 
مذاکرات با آنها انجام شود. در صورتی که گزینه های خارجی 
نتیجه ای ندهد، گزینه های داخلی در اولویت قرار می گیرد. 

 گل محمدی 
یحیی  جدایی  پیرامون  مختلف  شایعات  وجود  با 
گل محمدی از پرسپولیس و صحبت های اخیر این سرمربی 
مبنی بر اینکه شاید به تیمی برود که دچار تنش کمتری 
شود، هیات مدیره پرسپولیس در اولین جلسه خود بر ادامه 
حضور این سرمربی در پرسپولیس تاکید کردند. پرسپولیس 
نوشت: »هیات مدیره شرکت، روز )چهارشنبه( با حضور 
همه اعضا تشکیل جلسه داد. این نشست با توجه به انتشار 
پاره ای شایعات، حائز اهمیت ویژه بود. در پایان آن نیز با 
توجه به نظرات مطروحه و تصمیم هایی که اخذ گردید با 
تاکید بر ثبات و ادامه مسیر قهرمانی، مواضع قاطعی اتخاذ 
و اعلام شد. هیات مدیره پرسپولیس در اولین نشست خود 
بعد از هت تریک قهرمانی، نقشه راه خود را برای فصل آینده 
تعیین کرد. موضوع دیگری که این روزها دغدغه هواداران 
به حساب می آید، ادامه حضور یحیی گل محمدی است. در 
این ارتباط نیز اعضای هیات مدیره در صحبت های خود 
مطرح کردند؛ برای فصل آینده هیچ تصویری غیر از قرار 
داشتن این مربی موفق روی نیمکت پرسپولیس را متصور 
نیستند. هیات مدیره با اعلام این مساله که درک می کند کار 
بسیار سخت، طاقت فرسا و پرفشاری انجام شد و این موضوع 
تمام شئونات زندگی شخص و اجتماعی دست اندرکاران 
به خصوص سرمربی را تحت الشعاع خود قرار داده است 
با ابراز تشکر و قدردانی از ایشان، بر ادامه فعالیت یحیی 
گل محمدی در پرسپولیس تاکید کرد و حفظ ثبات فنی و 
سرمربی را فصل الخطاب برنامه ها و تصمیم های پیش روی 
خود دانست. هیات مدیره در مصوبه خود آورد؛ در جهت 
ارتقای نام پرسپولیس و شادی هواداران، یحیی گل محمدی 
حمایت کامل هیات مدیره را در اختیار دارد. همچنین در 
راستای تامین خواسته های وی که با هدف بسته شدن یک 
تیم قدرتمندتر خواهد بود از مدیرعامل باشگاه خواسته شد 
در سریع ترین زمان با برگزاری جلسات با سرمربی، نسبت 
به دریافت و تامین خواسته های وی اقدام شود. ضمن آنکه 
در صورت لزوم، برای اخذ مصوبات و هم فکری برای فراهم 
آوردن شرایط لازم یا رفع موانع، موضوع به سرعت برای اخذ 

تصمیم به هیات مدیره ارجاع داده شود. 
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گفت وگو

مربی و کارشناس فوتبال به تحلیل فصل 
اخیر فوتبال ایران و علل قهرمانی پرسپولیس 
و دلیل سقوط نفت مسجد سلیمان و مس 
کرمان پرداخت و گفت: بهترین تیم این فصل 
را باید تیم قهرمان گفت. بهترین مربی یحیی 
گل محمدی بود چون ۴ تیم بالای جدول سه 

تیم مربی خارجی داشتند. 
  ساپینتو 

کارشناس  و  مربی  کربکندی،  رسول 
فوتبال در گفت وگو با ایسنا درباره تحلیلش 
از فصل فوتبالی فصل جاری اظهار کرد: قبل 
از جام جهانی لیگ برتر اصلًا کیفیت خوبی 
نداشت. اکثر بازی ها بدون تماشاگر بود و با 
توجه به اردوها و بازی های تدارکاتی مربوط 
به تیم ملی، کیفیت لیگ پایین بود. بعد از 
جام جهانی بازی ها از نظر کیفی بهتر شد ولی 
دو یا سه مشکل بزرگ داشت. یکی از مشکلاتی 
که تا روزهای پایانی لیگ ادامه داشت اعتراض 
بیش از حد کادرفنی تیم ها بود. مدام با هر 
سوت داور ۷ یا ۸ نفر لب خط بودند و اعتراض 
می کردند. جلوه نهایی این اعتراض ها مربوط به 
سرمربی استقلال بود. با اینکه ساپینتو از نظر 
فنی تاثیر خوبی روی استقلال داشته است، اما 
برخوردهای او حرفه ای نیست. یک عده شاید 
اسم این موضوع را تعصب می گذارند و ولی به 
هر شکل اینطور نیست و نباید چنین رفتاری 
باشد. دیگری بحث داوری ها بود که اصلا 

خوب نبود و اشتباهات خیلی اثرگذار در بازیها 
وجود داشت. ما نسبت به سال گذشته داوران 
بیشتری داشتیم و از انحصار چند داور بیرون 
آمده بودیم اما اشتباهات داوران خیلی زیاد 
بود. البته این موارد بدون VAR اجتناب ناپذیر 
است و من خیلی امیدوار نیستم که به زودی 

درفوتبال ایران این سیستم داوری وارد شود. 
  نقاط قوت 

وی درباره نقاط قوت فصل اخیر لیگ برتر 
فوتبال ایران تصریح کرد: حساسیت لیگ تا 
آخرین لحظه از نقاط مثبت لیگ برتر بود. 
تلاش برای بقا در لیگ برتر به جذب تماشاگر 
و بیننده های تلویزیونی کمک کرد تیم مس 
کرمان تا آخرین هفته از رقابت ها برای ماندن در 
لیگ تلاش کرد. کیفیت بازی ها از نظر فنی در 
نیم فصل دوم نسبت به نیم فصل اول بهتر شد. 
صحنه های بهتری را در بازی ها می توانستیم 
ببینیم. امسال بازیکنان جوان خیلی خوب 
دیده شدند و این به رشد فوتبال مان کمک 

شایانی خواهد کرد. 
  قهرمان

بود؟  قهرمانی  شایسته  پرسپولیس  آیا 
پیشکسوت فوتبال در پاسخ به این سوال بیان 
کرد: تا ۳ هفته آخر سه تیم شایسته قهرمانی 
بودند؛ استقلال، پرسپولیس و سپاهان. پس از 
اینکه استقلال با صنعت نفت به تساوی رسید از 
دو تیم دیگر عقب افتاد. سپاهان و پرسپولیس 

هر دو شایسته قهرمانی بودند و بازیکنان خوبی 
داشتند. البته سه تیم هم داشتیم که در جایگاه 
مناسب قرار نگرفتند، به طور مثال فولاد خیلی 
هزینه کرده بود و بازیکنان خیلی زیادی را از 
زمانی که نکونام هدایت این تیم را به عهده 
داشت جذب کرد اما نتوانست نتایج خوبی را 
کسب کند. ماندن صنعت نفت آبادان هم یکی از 
شوک های خوب لیگ برتر بود. وقتی در تهران 
از استقلال امتیاز گرفت و مقابل نساجی برنده 
شد باعث شد که مردم آبادان خوشحال شوند. 
خودم همیشه از کسانی هستم که دوست دارم 
ملوان، نساجی و صنعت نفت به دلیل تماشاگران 
خوبی که دارند در لیگ ماندگار شدند ولی واقعا 
مسئولان فوتبال آبادان برای آینده این تیم یک 
فکری بکنند، چرا که امثال با معجزه در لیگ 
برتر باقی ماند ولی مشکلات مالی و تعویض 
پیاپی مربی این تیم را به حاشیه خواهد کشاند. 

  ناکام 
کربکندی درباره دلایل ناکامی سپاهان و 
استقلال در رسیدن به جام قهرمانی افزود: 
کشتی گیرها یک اصطلاحی دارند و آن هم 
اینکه طلا در مشتش بود و از دستش افتاد. 
سپاهان هم به همین منوال بود. مقابل ملوان 
قهرمانی را از دست داد. ۲ امتیاز جلو بود و 
بازی هایش از تیم های رقیب ساده تر بود ولی با 
تساوی قهرمانی را از دست داد. در آن تساوی 
هم بازیکنان و هم کادر فنی نقش داشتند. 

بلافاصله بعد از گلی که زدند مقابل ۶۰، ۷۰ 
هزار تماشاگر فکر کردند بازی به پایان رسیده 
و تعویض های اشتباهی که مورایس انجام داد 

باعث شد تیم قهرمان را از دست بدهد. 
  سقوط 

پیشکسوت فوتبال درباره اینکه سقوط 
مس کرمان و نفت مسجد سلیمان عادلانه 
بود؟ اظهار کرد: سقوط نفت مسجد سلیمان 
عادلانه بود. اما تیم مس با وجود اینکه از نظر 
امکاناتی شرایطش خوب بود می توانست در 
لیگ برتر باقی بماند البته مربی مس کرمان 
همیشه می گفت نگذاشتند بازیکنان مدنظرش 
را جذب کند ولی به هر حال بین تیم هایی که 
در پایین جدول بودند به نظرم مس کرمان 

شرایط بدتری داشت. 
  بهترین ها 

وی درباره بهترین تیم، بهترین مربی و 
بهترین بازیکن فصل ادامه داد: بهترین تیم 
این فصل را باید تیم قهرمان گفت. بهترین 
مربی یحیی گل محمدی بود چون ۴ تیم بالای 
جدول سه تیم مربی خارجی داشتند. اما تیمی 
قهرمان شد که مربی ایرانی داشت و این موضوع 
برای گل محمدی افتخار بزرگی بود که از میان 
مربیان خارجی تیمش را قهرمان کرد. در مورد 
بهترین بازیکن فصل هم باید بگویم بیرانوند 
و ترابی در قهرمانی پرسپولیس خیلی تاثیر 

داشتند. 

رسول کربکندی: 

طلا در مشت سپاهان بود اما پرسپولیس بهترین تیم فصل است

  کوتاه 
فارس: رسانه عربستانی از علاقه مندی باشگاه الاهلی به 
سرمربی پورتو خبر داد. نشریه »هاتریک« عربستان خبر داد 
باشگاه الاهلی جده دست به کار شده و پیشنهادی نجومی به 
سرخیو کونسیسائو سرمربی پورتو ارسال کرده است. الاهلی 
یکی از باشگاه های پرطرفدار عربستان است که فصل گذشته 
به شکل عجیبی به دسته پایین تر سقوط کرد و در این فصل 
دوباره لیگ برتر برگشت. طبق گزارش رسانه سعودی سرمربی 
پورتو نگاه مثبتی به پیشنهاد الاهلی دارد. مهدی طارمی 
ستاره تیم ملی کشورمان در فصل گذشته زیرنظر کونسیسائو 
آقای گل لیگ برتر پرتغال شد. ستاره ایرانی در ۳ فصل گذشته 
یکی از مهره های کلیدی سرمربی پورتو شده است. عربستان 
پروژه بزرگی را در زمینه فوتبال آغاز کرده تا در نهایت بتواند 
با شکار ستارگان بزرگ بتواند میزبان جام جهانی ۲۰۳۰ شود. 
رونالدو و کریم بنزما از جمله ستارگانی هستند که به لیگ 
عربستان منتقل شدند. البته پیش از این اخباری در زمینه 

پیشنهاد نجومی الهلال به مهدی طارمی هم مطرح شد. 

بیــن المــلل 
  باشگاه رئال مادرید پس از جدایی کریم بنزما از این 
تیم، حالا در بازار نقل وانتقالات به دنبال به خدمت گرفتن یک 
مهاجم نوک است. طبق گزارش روزنامه اسپانیایی »ال موندو«؛ 
مدیران باشگاه رئال مادرید مهاجمان جوانی همچون گونچالو 
راموس، راسموس هویلوند و رندال کولو موآنی را به عنوان 
گزینه های مناسبی با چشم انداز برای آینده حمله خود 
می بینند، اما در حال حاضر جذب مهاجمی سطح بالا برای 
آنها در اولویت است و آن کسی نیست جز هری کین. طبق 
این گزارش؛ در صورتی که رئال مادرید به هر دلیلی نتواند در 
این تابستان این مهاجم انگلیسی را از تاتنهام به خدمت بگیرد، 
تابستان آینده بار دیگر سراغ جذب کیلیان امباپه خواهد 
رفت. روزنامه اسپانیایی »مارکا« چاپ مادرید هم گزارش 
داد؛ باشگاه رئال مادرید به کارش برای جذب هری کین ۲9 
ساله سرعت بخشیده است و به این منظور خود را آماده ارائه 
پیشنهادی ۸۰ میلیون یورویی به تاتنهام می کند، این در حالی 
است که این باشگاه لیگ برتری حاضر نیست ماشین گلزنی 
خود را به رقمی کمتر از ۱۰۰ میلیون یورو بفروشد. طبق این 
گزارش؛ بهترین گلزن تاریخ باشگاه تاتنهام برای پیوستن به 
جمع کهکشانی ها چراغ سبز نشان داده است. شبکه رادیویی 
»کادنا سِر« اسپانیا هم از جزئیات قراردادی که رئال مادرید 
به هری کین پیشنهاد خواهد داد، رونمایی کرد. بر اساس این 
گزارش؛ رئالی ها می خواهند پیشنهادی سه ساله با دستمزد 
۱۵ میلیون یورو در سال را به این مهاجم انگلیسی پیشنهاد 
دهد. مدیران رئال مادرید نمی خواهند پیشنهادی بیشتر از ۸۰ 
میلیون یورو برای هری کین بدهند، برای همین ممکن است 
فرلان مندی هم به عنوان بخشی از این معامله راهی تاتنهام 
شود. هری کین که از سال ۲۰۱۰ در عضویت باشگاه تاتنهام 
است و در این بین به طور قرضی هم برای تیم های لیتون 
اورینت، میلوال، نوریچ سیتی و لسترسیتی بازی کرده، تاکنون 
در ۴۳۵ بازی برای اسپرز به میدان رفته و ۲۸۰ گل نیز به ثمر 
رسانده است. باشگاه تاتنهام قصد ندارد مهاجم گلزن خود را 
که تنها یک فصل دیگر از قرارداد فعلی اش با این باشگاه باقی 

مانده، به تیمی دیگر در لیگ برتر انگلیس واگذار کند. 
 
 
 

 یک روزنامه عربستانی جزئیاتی از قرارداد کریم بنزما ستاره 
فرانسوی با تیم الاتحاد را فاش کرد.  به گزارش مهر، روزنامه 
الریاضیه عربستان با اشاره به پیوستن کریم بنزما ستاره فرانسوی 
رئال مادرید به الاتحاد نوشت: »به گفته منابع خصوصی الریاضیه، 
کریم بنزما بر اساس قراردادی که در مادرید، پایتخت اسپانیا با 
باشگاه الاتحاد امضا کرد، سالانه ۵۵ میلیون دلار دریافت می کند. 
طبق اطلاعیه باشگاه، این قرارداد به مدت ۳ سال تا تابستان ۲۰۲۶ 
تمدید می شود. بر اساس همین بیانیه، این بازیکن بین المللی 
پیراهن شماره ۹ را که عبدالرزاق حمدا... مهاجم مراکشی در 
فصل گذشته در اختیار داشت، بر تن خواهد کرد.«  بنزما به نوبه 
خود با مصاحبه ای که مرکز رسانه ای باشگاه الاتحاد منتشر کرد، 
ابراز اشتیاق به شروع فوتبال خود در باشگاه الاتحاد را اعلام کرد 
و گفت: »بسیار هیجان زده هستم که لیگ جدیدی را در کشوری 

متفاوت امتحان کنم. از تاریخ شگفت انگیز الاتحاد، هواداران 
بسیار مشتاق آن و جاه طلبی های بزرگ تیم برای قهرمانی در آسیا 
بعد از قهرمانی در لیگ عربستان اطلاع دارم. به دوران حضورم در 
اروپا افتخار می کنم، اما زمان یک چالش جدید فرا رسیده است.« 
طبق اعلام الریاضیه، بنزما روز گذشته در مراسمی کوچک و 
خصوصی و بدون حضور هواداران و رسانه ها از باشگاه سابقش 
رئال مادرید خداحافظی کرد. این مهمانی کمتر از ۲۰ دقیقه به طول 
انجامید و فقط بازیکنان، خانواده و دوستان نزدیک در آن حضور 
داشتند. بنزما به گروه کوچکی از حاضران در باشگاه رئال مادرید 
گفت: »من هرگز رئال مادرید را فراموش نمی کنم. غیرممکن 
است. این بهترین باشگاه تاریخ است، اما فکر می کنم امروز زمان 
مناسبی برای ترک و شروع یک داستان دیگر است. به اندازه کافی 

خوش شانس بودم که رویای کودکی را برآورده کردم.«

دردسر جدید تیم ملی والیبال 
 ایسنا: بهروز عطایی سرمربی تیم ملی والیبال 
ایران به دلیل سرماخوردگی در تمرین توپی 
مردان ایران شرکت نکرد و کادر پزشکی در تلاش 
برای حضور سرمربی تیم در نبرد بزرگ برابر تیم 
نخست جهان است. هفته نخست لیگ ملت های 
والیبال ۲۰۲۳ از ۱۶ تا ۲۱ خرداد  به میزبانی 
دو شهر اوتاوا در کانادا و ناگویای ژاپن برگزار 
می شود. تیم ملی والیبال ایران که در نخستین 
دیدار خود مغلوب ژاپن شد، روز پنج شنبه ۱۸ 
خرداد در دومین مسابقه خود در این رقابت ها 
به مصاف لهستان می رود. مردان والیبال ایران 
عصر دیروز به وقت ژاپن تمرین توپی خود را در 
یکی از سالن های فرعی گایشی هال برگزار کردند 
که بهروز عطایی سرمربی تیم ملی به دلیل بروز 
علائم سرماخوردگی و برای اطمینان از سرایت 
نکردن به دیگر بازیکنان، در این تمرین حضور 
نداشت سرمربی تیم ملی والیبال ایران علائم 

سرماخوردگی را از چند روز پیش داشت.

خارج ازمستطیل سبز

هازارد در اندیشه خداحافظی 
از فوتبال؟!

روزنامه مارکا مدعی شد که ادن هازارد در 
اندیشه خداحافظی از فوتبال است. ادن هازارد در 
اوج دوران فوتبالی خود به رئال مادرید پیوست. 
این ستاره بلژیکی سال ۲۰۱9 پیراهن رئال 
مادرید را بر تن کرد اما نمایش ناامیدکننده ای 
داشت و آسیب دیدگی های پیاپی و زیاد او را به 
بازیکنی فراموش شده در رئال تبدیل کرد. با آن که 
پیش بینی می شد هازارد تابستان سال جاری رئال 
را ترک کند و راهی تیم دیگری شود اما روزنامه 
مارکا مدعی شده است این ستاره بلژیکی به 
خاطر آسیب دیدگی های زیاد قصد خداحافظی 
از فوتبال را دارد. این خبر عجیب یا شاید بعید به 
نظر می رسد؛ چرا که او تنها ۳۲ سال سن دارد و 

پیشنهادهای زیادی در تابستان خواهد داشت.

خبـــــر

مدیریت باشگاه؛ ایرادات و حواشی فوتبال 

تیم استقلال این فصل مربی خارجی آورده بود و بالطبع 
یک مقدار زمان می برد تا ساپینتو به شرایط ایده آل دست پیدا 
کند و لیگ فوتبال ایران را بشناسد. البته مصدومیت های 
بازیکنان اصلی روی روند خوب استقلال تأثیرگذار بود. 
مهم ترین عاملی که استقلال نتوانست شادابی کافی را 
داشته باشد سوء مدیریت باشگاه بود. به دلیل بدهکاری به 
استراماچونی و حذف استقلال از آسیا این اتفاقات رقم خورد 
و تمام این موارد دست به دست هم داد تا در یکسری از بازی ها 
حواشی مدیریتی و بیرون تیم به استقلال ضربه بزند. اگر این 
حواشی مدیریتی را هم نادیده بگیریم، برخی از بازیکنان 
استقلال کیفیت لازم را در این فصل نداشتند و نمی توانیم 
تمام مشکلات را گردن مدیریت بیندازیم. عدم حضور یک 
بازیکن بازیساز امسال به شدت در تیم حس شد. برای فصل 
بعد اول باید وضعیت مدیرعامل و هیات مدیره هر چه سریع تر 
مشخص شود و سپس وضعیت سرمربی را تعیین کنند تا 
بتوانند زودتر وارد بازار فصل نقل و انتقالات شوند و بتوانند با 
تفکرات ساپینتو یا هر کسب که سرمربی استقلال می شود، 
تیم را ببندند و برای فصل جدید آماده شوند. ادامه همکاری 
با ساپینتو بستگی به نظر اعضای هیات مدیره و کمیته فنی 
دارد که چه دیدگاهی دارند. با حرف بیرون باشگاه نمی توان 
تصمیم سازی کرد و تصمیم گیرنده اصلی اعضای داخل 
باشگاه هستند که تکلیف را مشخص کنند. امسال لیگ برتر 
کیفیت بالایی و متاسفانه سال به سال وضعیت مسابقات لیگ 
بدتر هم می شود. مشخص است یک مقدار حواشی رقابت های 
جام جهانی روی مسابقات داخلی تاثیر منفی گذاشته بود. از 
طرفی وقفه ها تاثیر منفی زیادی روی کیفیت لیگ داشت. 
برای لیگ پویا باید نظارت بیشتر و برنامه ریزی بهتری داشته 
باشیم. متأسفانه در لیگ امسال شاهد ظهور پدیده ای نبودیم؛ 
در حالی که کشورهای دیگر در حال پیشرفت هستند فوتبال 
ایران هم باید در این مسیر قرار بگیرد. واقعیت این است که 
فوتبال ما به سمت و سویی می رود که کیفیت کمتر دیده 
می شود و بازیکنان پدیده و بااستعداد کمتری می بینیم. باید 
اتفاقی بیفتد تا نظم در لیگ در جریان باشد تا بیشتر رشد 
ببینیم. در خصوص انتخاب امیر قلعه نویی به عنوان سرمربی 
تیم ملی فوتبال باید بگویم قلعه نویی سال هاست در فوتبال 
ایران تجربیات گرانبهایی کسب کرده و حالا زمان استفاده 
از آن تجربیات است. امیدوارم تیم ملی با مربیان داخلی مقام 
خوبی در جام ملت های آسیا کسب کند. امیدوارم فدراسیون 
فوتبال هم شرایطی را فراهم کند که بازیکنان با آمادگی 

بیشتر و مطلوبی در جام ملت ها حضور پیدا کنند. 

مرتضی فنونی زاده پیشکسوت پرسپولیس 
در خصوص قهرمانی این تیم در رقابت های 

مختلف فوتبال کشورمان صحبت کرد. 
 درباره قهرمانی این فصل پرسپولیس 
در مسابقات لیگ برتر و جام حذفی چه 

نظری دارید؟
 پرسپولیس در این فصل فراز و نشیب زیادی 
داشت که ابتدا ۸ امتیاز از رقبای خودش پیش 
بود، اما سپس ۴ امتیاز از صدر جدول عقب افتاد 
و در نهایت با اختلاف یک امتیاز به قهرمانی 
لیگ برتر دست یافت. با درایت کادرفنی ۸-۷ 
بازی به پایان لیگ برتر روند رو به جلو و برُد های 
پرسپولیس آغاز شد؛ مخصوصاً بعد از دیدار با 
سپاهان، پرسپولیس تمام بازی های خودش 
را تا کسب جام قهرمانی لیگ برتر و حذفی با 
پیروزی تمام کرد.   در طول یک ماه ۲ دربی 
را برد و ۲ جام را گرفت. سیستم و ارنج تیم هم 
خیلی خوب بود و در نهایت ما نیز به عنوان یک 
هوادار از قهرمانی تیم محبوب مان لذت بردیم. 
تمامی اعضا، کادر فنی و بازیکنان هم قسم شدند 
و یحیی گل محمدی در یک فصل سه جام را 
کسب کرد که گرفتن این عناوین در فوتبال 
ایران بی نظیر است. در حال حاضر در باشگاه 
پرسپولیس دیگر جایی وجود ندارد تا جام ها 

را آنجا بگذارند.
 در مورد تلاش مدیریت باشگاه برای 

موفقیت پرسپولیس نظر شما چیست؟
 رضا درویش در پست مدیرعاملی باشگاه 
پرسپولیس فوق العاده خوب کار کرد و راندمان 
کاری اش ۱۲۰ درصد بود. به هر دری زد تا 
بازیکنان دغدغه مالی نداشته باشند و تمام 
خواسته های کادر فنی را اجابت کرد. همچنین 
کار تیمی خوبی هم صورت گرفت تا قهرمانی 

حاصل شود.
 در فضای مجازی از رفتن گل محمدی 

صحبت به میان می آید!
 گل محمدی خودش ارتش یک نفره است، او 
باید بماند و با همین کادرفنی پرقدرت تر برای 
شرکت در لیگ قهرمانان آسیا آماده شوند. او 
تجربه خوبی از لیگ قهرمانان دارد و باید این بار 
پرسپولیس قهرمان شود. به طور حتم گرفتن 
جام قهرمانی لیگ قهرمانان آسیا ۲۰۰ برابر 

ارزشش بیشتر از جام های داخلی است.
 نظر شما  در مورد تقویت تیم فوتبال 

پرسپولیس برای فصل آینده، چیست؟
 تیم باید تقویت شود، ولی بازیکنان خوبی 
در کشورمان خودمان هستند که دوست دارند 
در پرسپولیس بازی کنند. پریرا و دیاباته دو 
بازیکن خارجی که در خط حمله خریداری 
شدند آنچنان کار مثبتی در پرسپولیس انجام 
ندادند و شاید مبلغ این دو بازیکن در حدود ۱۵۰ 
میلیارد تومان باشد که می توانستند این پول را 
در تیم های پایه سرمایه گذاری کنند. با یک 
بیستم این پول می شد چند بازیکن رده سنی 
پایه را به تیم بزرگسالان معرفی کرد. البته تنها 
مهره ارزشمند خارجی این فصل پرسپولیس 
گئورگی گولسیانی بود که عملکرد درخشانی 
را از خودش ارائه کرد و باید برای فصل آینده 

حفظ شود.

سیدمهدی سیدصالحی
کارشناس فوتبال 

فنونی زاده: 
قهرمانی 
در مشت 

سپاهان بود! 
اتفاقات متفاوت در تیم های سرخابی پایتخت 

ساپینتو خداحافظی کرد
گل محمــدی مــاند

قرارداد 
۵۵ میلیون دلاری 
بنزما با الاتحاد 


